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   Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 02.08.2024 

Číslo: 04630/2024/ORRUPaSI-38433 

Vybavuje: Ing. arch. Peter Serfözö 
e-mail: peter.serfozo@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 178 

  

 

 

ZÁPISNICA 

 

z 11. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 31.07.2024 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie). 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisií 

3. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2024 

4. III. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024     

5. Sanácia PCB látok na Zemplíne (projekt LIFE).   

6. Stav Životného prostredia v Košickom kraji                                                    

7. Návrhy, podnety a požiadavky 

8. Rôzne 

9. Záver 
 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie:  

Predseda Ing. Milan Lesňák otvoril 11. rokovanie komisie Územného plánu a životného 

prostredia, privítal členov  a zhodnotil stav 15 prítomných členov komisie. Privítal hlavného 

kontrolóra Ing. Jozefa Hudáka a zástupkyňu riaditeľa úradu Košického samosprávneho kraja 

JUDr. Ľubicu Palkovú. 

 

Prítomní boli upozornení na nahrávanie za účelom vyhotovenia zvukového záznamu použitím 

diktafónu, výlučne pre potreby zhotovenia zápisnice.  

Program rokovania komisie bol vopred zaslaný všetkým členom komisie e-mailom, materiál 

na prerokovanie bol zverejnený na digitálnom zastupiteľstve.  

Predseda členom komisie umožnil podať návrh na doplnenie bodu do programu rokovania, čo 

nikto z prítomných nevyužil preto navrhol schváliť program rokovania tak, ako bol zaslaný 

všetkým členom v pozvánke. 

 

Diskusia: 

K bodu č.1 diskusia neprebehla. 



   

2 

 

Návrh na uznesenie č. 24/2024 : Komisia Územného plánu a životného prostredia schvaľuje 

program 11. rokovania komisie Územného plánu a životného prostredia bez zmeny. 

 

Hlasovanie č. 1:  

Prítomní: 15 

Za: 15     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený 

 

Prichádzajú dvaja členovia komisie, komisia má 17 členov. 

K bodu č.2:     

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

Na 10. komisii UPaŽP neboli vznesené žiadne požiadavky a uznesenia, ktorých plnenie bolo 

potrebné kontrolovať.  

 

Diskusia:  neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Návrh na uznesenie č. 25/2024: 

Komisia Územného plánu a životného prostredia berie na vedomie kontrolu plnenia podnetov 

a požiadaviek. 

 

Hlasovanie č. 2:  

Prítomní: 17 

Za: 17    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený 

 

K bodu č. 3 

Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2024 

Materiál predstavil:  PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga, poverený riadením odboru financií 

 

Hospodárenie KSK bolo zabezpečené v súlade s platnou legislatívou, t. j. platnými zákonmi, 

všeobecne záväznými nariadeniami KSK, internými smernicami a ďalšími predpismi. KSK 

hospodáril s vlastnými príjmami, finančnými prostriedkami zo štátneho rozpočtu, z rozpočtu 

Európskej únie, z darov a iných príspevkov.  

KSK zabezpečoval z vlastných príjmov aj financovanie právnických a fyzických osôb 

poskytujúcich sociálnu starostlivosť, financovanie súkromných a cirkevných školských 

zariadení a výdavky pre dopravcov na poskytovanie služieb vo verejnom záujme v 

pravidelnej autobusovej doprave v KSK. Prenesený výkon štátnej správy v odvetví školstva 

bol financovaný formou účelovej dotácie zo štátneho rozpočtu. Na komisii boli predstavené 

čísla k 31.5.2024. 

 

Diskusia:  

Do diskusie sa zapojili: Ing. Iveta Rušinová 

Témy diskusie: Otázka smerujúca k výške výdavkov KSK, podľa predstavenia materiálu má 

Ing. Rušinová pocit nízkeho čerpania. 
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Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 26/2024  

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu zobrať na vedomie 

plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za 1. polrok 2024. 

 
Hlasovanie č. 3:  

Prítomní: 17 

Za: 17     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 4 : 

III. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024     

Vyjadrenie:   

Materiál predstavil:  PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga, poverený riadením odboru financií 

Bol podrobne predstavený materiál týkajúci sa úpravy rozpočtu KSK v roku 2024. Úpravy 

boli vykonané v bežných aj v kapitálových výdavkoch v rôznych oblastiach ako sú: Šport, 

Vzdelávanie, Kultúra, Komunikácie, Sociálne služby a Podporné činnosti programov KSK. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Ing. Miloš Ihnát, JUDR. Ľubica Palková 

Témy diskusie: 

- Zlý technický stav budovy Strednej priemyselnej školy stavebnej a geodetickej 

v Košiciach, návrh na riešenie obnovy. 

- Kompetencia obnovy budov stredných škôl prislúcha vedeniu školy a je teda potrebné 

komunikovať s riaditeľom školy.  

- Hospodárenie jednotlivých organizácií v správe KSK- konkrétne Správa ciest KSK 

a tender za 30 mil eur.   

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 27/2024 :Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča 

zastupiteľstvu schváliť 

 

a) Úpravu bežného rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 takto:  

zvýšiť bežné príjmy o 691 922 €  

zvýšiť bežné výdavky o 918 922 €  

 

b) Úpravu kapitálového rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 takto: 

zvýšiť kapitálové príjmy o 27 490 478 €  

zvýšiť kapitálové výdavky o 30 081 023 €  

 

c) Úpravu finančných operácií Košického samosprávneho kraja v roku 2024 takto: zvýšiť 

príjmové finančné operácie o 2 817 545 € 
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Hlasovanie č. 4:  

Prítomní: 17 

Za: 17     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 5: 

Sanácia PCB látok na Zemplíne (projekt LIFE).   

Materiál predniesla Ing. Marcela Ondová PhD, vedúca Referátu životného prostredia KSK. 

 

Sanácia PCB látok v lokalite Strážske. Projekt je v štádiu prípravy. 

 

Diskusia:  

Do diskusie sa zapojili: Ing. Jozef Magda, Ing. Iveta Rušinová, PaeDr. Dávid Demečko, PhD., 

Ing. Peter Sekula, Ing. Marcela Ondová PhD.,  

Témy diskusie: 

- Postavenie orgánov v procese žiadania dotácie z projektu- na sanáciu 

environmentálnej záťaže a ich povinnosti vyplývajúce z kompetencií,  

- Výzva na riešenie ďalších environmentálnych záťaží ako sú odkalisko v Krompachoch, 

Nižná Slaná a iné,  

- Práva a povinnosti Obcí a miest vs kompetencie VUC v otázkach životného prostredia 

- Prioritizácia starých environmentálnych záťaží gestorom, ktorým je Ministerstvo 

životného prostredia, riešenie pilotných projektov v problematike, vyčlenenie 

finančných prostriedkov, ktoré budú určené na riešenie ďalších environmentálnych 

záťaží 

- Program Life – jeho účelom nie je sanácia celého územia, ale zadefinovanie spôsobov 

čistenia územia. 

- Stav životného prostredia v Krompachoch, zaťaženie územia ťažkými kovmi zo 

starých záťaží, a ich vstup do potravinového reťazca. 

- Možnosť zapojenia do programu Life pre samosprávy. Orientácia programu na 

chránené druhy vtáctva  a prepojenie so záťažou v Strážskom. 

 

Záver: 

Predseda požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie.  

 

Uznesenie č. 28/2024:  

Komisia Územného plánu a životného prostredia berie na vedomie informáciu o sanácií PCB 

látok na Zemplíne ( Projekt Life). 

 

Hlasovanie č. 5:   

Prítomní: 17 

Za: 17     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

Odchádza jeden člen komisie, komisia má 16 členov. 

K bodu 6: 

Stav životného prostredia v Košickom kraji 

Vyjadrenie: 

Materiál predniesla Ing. Marcela Ondová PhD, vedúca Referátu životného prostredia KSK. 

Boli detailne prestavené niektoré problémy Košického kraja v oblasti životného prostredia 

a to :  
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1. Manipulačný poriadok vodnej nádrže Ružín. Prebehlo stretnutie na úrovni riaditeľov. 

Košickému kraju budú sprístupnené dáta, bezodplatne. 

2.  Problémy s odpadmi v nádrži Ružín - vodná nádrž je pravidelne čistená hlavne 

dobrovoľníkmi. KSK pracuje na získaní finančných prostriedkov, ktoré by sa použili 

na financovanie čistenia tejto vodnej nádrže. 

3. Turňa nad Bodvou - v médiách boli prezentované znepokojivé výsledky bio 

monitoringu Holandskej spoločnosti. Výsledky sú z prvého kola monitoringu. 

Nasledovať budú ešte ďalšie dve kolá bio monitoringu touto spoločnosťou. Finálne 

dáta z monitoringu, ktorý bol vypracovaný pre Košický kraj, ešte neboli prezentované. 

Predbežné dáta neukazujú takto zlé výsledky ako medializované výsledky. 

V problematike sú robené ďalšie kroky. Košický kraj požiadal o účasť v konaní 

v posudzovaní navyšovania spaľovaného odpadu.  

 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: MVDr. Ladislav Molnár PhD., JUDr. Ing. Miloš Ihnát, Ing. Jozef 

Magda, PaeDr. Dávid Demečko, PhD., Ing. Peter Sekula, Ing. Milan Lesňák, RNDr. Martin 

Smrčo, Ing. arch. Matúš Človieček, MVDr. Štefan Džurina, Ing. Marcela Ondová PhD 

 

Témy diskusie:  

- Vplyv vypracovaných štúdií na povoľovacie procesy v prípade riešenia 

problematiky navyšovania spaľovaného odpadu v cementárni v Turni nad 

Bodvou 

- Zhodnotenie pozitívneho dopadu výjazdu pracovnej skupiny komisie UPŽP do 

prevádzky cementárne v Turni nad Bodvou 

- Štúdia na úpravu manipulačného poriadku vodnej nádrže Ružín,  

- Výzva na spoluprácu v príprave projektov, venujúcich sa ochrane ŽP 

s agentúrou regionálneho rozvoja. 

- Poplatky za odpad a ich vymožiteľnosť v lokalitách s marginalizovanými 

komunitami, návrh na zmenu legislatívy,  

- Špecifiká vodnej nádrže Ružín - nedostatočné pokrytie ČOV v povodiach riek 

ústiacich do vodnej nádrže, banské záťaže, odkaliská, problém v povodiach cez 

hranicu Košického kraja. 

Odchádza jeden člen komisie, komisia má 15 členov. 

 

- Príprava pilotných projektov na riešenie tejto problematiky vychádza z okresu 

Gelnica 

-  Možnosti územného plánu pri riešeniach tejto problematiky, zaregulovanie 

územia, 

- Informovanosť občanov o dopade znečistenia na potravinový reťazec 

Odchádzajú dvaja členovia komisie, komisia má 13 členov. 

- Dovoz odpadov z iných krajín. 

Odchádza jeden člen komisie, komisia má 12 členov. 

Záver: 

Predseda požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 29/2024: Komisia Územného plánu a životného prostredia berie na vedomie 

informáciu o stave životného prostredia v Košickom kraji. 
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Hlasovanie č 7:  

Prítomní: 12 

Za: 12    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu 7:  

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

- Návrh na spoluprácu s ARR pri spracovávaní projektov na získavanie financií zo zdro-

jov EU na riešenie problematiky ŽP. 

- Problematika spoločenských zvierat v obciach - návrh na spoluprácu s europoslancami. 

 

 

K bodu  8: 

Rôzne 

 

- Jasov- problematika s odpadmi na toku rieky Bodva, udržanie vyčisteného stavu   

- podmienky udržateľnosti,  práca s marginalizovanou komunitou. 

 

 

K bodu 9 

Záver:  
 

Predseda komisie Ing. Milan Lesňák konštatoval, že program 11. rokovania Komisie ÚPŽP 

bol vyčerpaný a poďakoval prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. arch. Peter Serfözö                                                              

tajomník komisie 

 

...................................................... 

Ing. Milan Lesňák  

predseda komisie 

 

  

  

 


